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Skolebestyrelsesmøde referat 
Mandag d. 13. marts 2023 kl. 17.00 - 19.30 
Der serveres mad fra 16.45. Mødet starter kl. 17.00 
 
Deltagere: 
Kristina, Jakob, Lars, Lise, Søren, Michael, Selina, Henrik, mikkel, rikke, Katrine 
 
Afbud: 
Inga, Heidi, Nanna, Anna 

Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde (5 min) 
Godkendt 

2. Status på principper (10 min) 
Kort status på principper. Kristina Formand har ikke fået kigget alle igennem. Der er syv principper. 
Der skal laves et princip om: 
- fravær i april 
- elektroniske device i maj (mobiltelefoner osv.) Der er kommet fra WHO den første definition om 
at være syg af for meget skærm. Der kommer til at komme retningslinjer for brug af Devices’. 
 
Der ligger et princip om mobning på kommunens hjemmeside. 
Så har vi ti principper. 
Vi har fået mange ting igennem i dette skoleår. 
- Trafik udvalg 
-10 principper 
-erhvervsmedlem 
 

3. Tilgang til elevfravær (20 min) 
Vi har en del elevfravær som der er opmærksomhed på. 
Vi har været piloter på fraværssystemet. Vi har desværre haft nogle fejlregistreringer. 
Men selv uden dem, så ligger vi alt for langt over landsgennemsnittet.  
Lars gennemgik slideshow vedhæftet i indkaldelsen. 
Det handler om at skabe fællesskaber og et trygt miljø på skolen, hvis man skal være sikker på at 
eleverne kommer. Herefter kan læringen/indlæringen begynde. 
VI skal finde ud af hvad vi kan gøre som skole, for at få eleverne i skole, når det drejer sig om andet 
end ”rigtig” sygdom. 
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Kan det være Covid-19 som er skyld i fraværet? Vi har som samfund ændret vores holdning til at 
holde syge børn hjemme. Der er flere forældre som arbejder hjemme, så det er også blevet lettere 
at holde barnet hjemme. 
Vi har mange forældre som melder deres børn syge. Så det er det vi registrerer. Der er to slags 
fravær – sygdom og ekstra ordinær frihed. 
Landsgennemsnittet 8%, kommune 10% Præstø 12% 
Vores fravær er steget fra 14/15 på ca. 5% frem til 19/20 på 7 procent. 
For mange har enkelt dages fravær. 
Der skal laves et princip om fravær. Michael laver et udkast. 
Klubben har bedt om at forældre melder ind, hvilke dage børn kommer i ferierne. Desværre så er 
tilbagemeldingen ikke god nok. 40 tilmeldt 20 der kommer. 
 

4. Nyt fra elevrådet (10 min) 
Vi søger igen skolemælkslegatet. Det er på 5.000 kr.  
Der har været skrald på biblioteket. Elevrådet skal rundt i fase to og snakke med klasserne om at 
tage ansvar for. 
Det arbejdes på at FASE to kan være i lille Campus i vinterhalvåret. Der kunne være nogle spil osv. 
Der skal søges penge til dette. 
Ungeforum har været på besøg til sidste møde. Der arbejdes på at alle elevråd skal have et budget. 
Netværksmøde 21/3 – To elever og BP deltager i dette. 
Der er kommet nye retter i boden. Det er på prøve. Det skal evalueres. 
Der skal søges penge til at udsmykke skolen – Det kunne være en kreativ dag, hvor børn og 
forældre kan være med til at udsmykke skolen. Det er dog ikke besluttet endnu. Stadigvæk på 
drøftelse 
Sommermarkedet. Vi vil gerne have en bod. Vi vil gerne være mere synlige. Hvad der skal være i 
boden vides endnu ikke. 
Morgensamling i fase to – er stadigvæk på tegnebrættet. LB og BP har drøftet hvordan. 
 

5. Nyt fra trafikudvalget (15 min) 
LB er blevet kontaktet af Jannik som ønsker at forældre i tidsrummet 7.45-8.15 at køre op af 
skolevej. Beboere og ansatte har stadigvæk adgang. 
Det bliver en forsøgsordning. 
Vi er kommet med i et projekt om at få flere børn til at cykle i skole. 4. klasse skal være pilotklasse 
på dette. Der skal også faglighed ind over projektet. Også dansk og matematik. 
Skolepatrulje er endnu ikke afklaret. Det har ikke været en del af projektbeskrivelsen. 
 
JK kontaktet af kørselskontoret.  
 
JK Tager en tur rundt i mellemtrin/udskoling og snakker traffik/krydsning af muliticenter/ 
rosagervej osv. 
 
 
Pause (10 min) 
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6. Nyt fra skole og skoleklub (40 min) 
- Afsluttet regnskab og budget 

PT 2% overtræk er acceptabelt 
Vi håber på der kommer en ny tildelingsmodel 
Vi kan ikke fyre os ud af det. Da de fleste vil have stor periode med løn 
Hvordan hænger skolelukninger sammen i forhold til mindre økonomi. 
Lærerne har fået garanteret job i kommunen. 
Vi har ikke fået de elever som der var regnet på i kommunen. 
Hvor er de penge som der skulle spares blevet af? Skulle de ikke ud på skolerne. 
 

- Ansættelser 
Tine Stopper på skolen. Det er et stort tab. Hun er dygtig og en god kollega. 
Stillingen er slået op. Afholder samtale tirsdag den 28/3. 
Michael og Mikkel deltager. 
Vi starter kl. 15.00 
 

- Tilsyn? 
I forhold til tilsyn, har Lars sendt referat fra sidste møde. Vi arbejder med en forandringsmodel. 
Vi har godt samarbejde med konsulenterne fra STUK. Vi bliver dygtigere af det. Det skal meget 
gerne have en  
Fokus på klassekonferencer, elevinvolvering og fravær. 
Mål, både kortsigtet og langsigtede skal defineres 
 
Vi har lavet den nationale trivselsmåling har vi været meget ensartede og sendt TS, BP eller LA 
med ud.  
 

- opdatering/status på verdensmålscertificering?  
LB har møde lige inden Påske med Trine Christiansen som skal være med til at give noget 
feedback på, hvordan vi kommer videre med vores verdensmålscertificering.  
Verdensmålsuge var overordnet set en god uge. 
Hvordan får vi det ind i næste års undervisning. 
 

7. Nyt fra forældreforeningen (10 min) 
Skolen har lagt timer til, at personalet deltager i sommerfestarrangementet. 
Der er ikke kommet protester i forhold til at der er billeder af personale på AULA. 
 

8. Nyt fra erhvervsmedlemmet (10 min) 
sagaen om praktikken fortsætter. Henrik har haft møde med Morten Brandt. Der fortæller at det 
skal være en kommunal ansat, som skal køre dette projekt (erhvervsmasterplanen 2030). 
Henriks projekt hænger lidt i en tynd tråd, efter eget udsagn. 
 
skolens engagement i handelsstandsforeningen. Skolen er repræsenteret ved Henrik og Kristina. 
Lundby byder ikke ind med noget. De ved ikke hvad det går ud på. 
Det er en god måde at få talt skolen ind i. 
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9. Nyt fra formanden (10 min)  
- Netværksmøde 21. marts 

Det skulle have været i sidste måned, derfor flyttet til 21. marts. 
Der har endnu ikke været foreninger med. De kommer først i fase 

- Dialogmøde med Børne- og Familieudvalget 25. maj kl. 19.00-21.00, rådhuset 
Mikkel deltager sammen med Kristina 

- Formandsnetværk 
Der er skrevet et fælles brev fra formændene til politikerne, om at kommer i dialog. 
Interessant om møderne bliver stablet på benene igen. 
mange der melder afbud i sidste øjeblik. 
Der er 7 indkaldte til mødet, men max 3 har deltaget. 
 

10. Evt. (10 min) 
Nye medarbejdere er kommet rigtig godt for start.  
9.klassernes sidste skoledag er minus alkohol. 
 


